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Protokół Nr 10 
z posiedzenia Komisji Zdrowia i Pomocy Społecznej Rady Miejskiej w Wi ęcborku, 

z dnia 24.09.2012r. 
 
Posiedzenie odbyło się w salce narad Urzędu Miejskiego w Więcborku. 
 
Spotkanie trwało od godz.10:00 – 11:20. 
 
Obecność według załączonej listy obecności. 
 
Spoza Komisji w spotkaniu uczestniczyli: 
 
1. Przewodniczący Rady Miejskiej w Więcborku - Józef Kujawiak 
2. Burmistrz Więcborka - Paweł Toczko 
3. Dyrektor Miejsko – Gminnego 
Ośrodka Pomocy Społecznej w Więcborku – Tomasz Siekierka 
4. Radca Prawny – K. Hoffman 
 
 
Spotkanie rozpoczęło się powitaniem zebranych przez Przewodniczącego Komisji p. Jana 
Antczaka oraz przypomnieniem porządku obrad spotkania, który zawierał: 
 

1. Zaopiniowanie projektu uchwały dot. wydzielenia ze struktur Miejsko Gminnego 
Ośrodka Pomocy Społecznej w Więcborku Środowiskowego Domu Samopomocy. 

2. Problem osób starszych z terenu Gminy Więcbork, a działania MGOPS w Więcborku. 
3. Sprawy różne. 

 

T. Siekierka poinformował, że z dniem 1 stycznia 2013 r. przepisy prawa przewidują 
odrębność  Środowiskowych Domów Samopomocy. Należy stworzyć jednostkę 
organizacyjną gminy. W uchwale jest zapis, mówiący, że pracownicy ŚDS z dniem 1 stycznia 
staną się automatycznie pracownikami nowej jednostki. Mienie również zostanie 
zinwentaryzowane i przekazane nowej jednostce. Statut jest załącznikiem do uchwały. 
Określone zostały również cele i zadania nowej jednostki. W strukturach ŚDS będzie 
funkcjonował Klub Samopomocy DOMEK. Jednostka finansowana będzie ze środków 
Wojewody. Z  dniem 1 stycznia 2013 r. zaistnieje konieczność zatrudnienia księgowego. 
Obecnie realizowane jest zadanie związane z osiągnięciem standardów. Pan Burmistrz 
podpisał umowę o dofinansowanie na zakup windy, remont łazienek oraz wyposażenie 
stanowiska komputerowego dla księgowego. Zadanie zrealizowane zostanie do końca roku. 
Wojewoda nie przyznał środków na zakup programu komputerowego, który musi być taki 
sam jak w innych jednostkach. Jest to program „GROSZEK”, którego koszt wynosi  
ok. 7 tys. zł. 

B. Lida odpowiedziała, że w swojej jednostce też ma taki program, ale jego koszt wyniósł  
ok. 2 tys. zł. 

T. Siekierka odpowiedział, że ma potwierdzenie drogą mailową, że taki właśnie będzie  
to koszt. Pani kierownik rozmawiała z Panią Skarbnik. Przyznał, że sam również analizuje 
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swój budżet. Jest to dobry moment na samodzielne rozpoczęcie działalności. Jednostka jest 
dobrze przygotowana i odpowiednio wyposażona. Jeśli uda się zdobyć dofinansowanie  
na zakup samochodu będzie to osiągnięcie kolejnego standardu. Jednostka jest po kontroli, 
która nie wykazała żadnych nieprawidłowości.  

J. Antczak zapytał ile osób pracuje obecnie w ŚDS? 

T. Siekierka odpowiedział, że 8 osób. 

J. Antczak zapytał czy musi być Dyrektor w jednostce. 

T. Siekierka odpowiedział, że tak jak w każdej jednostce. 

J. Antczak stwierdził, że zanosi się na koszty. Czy konieczne jest wydzielenie jednostki?  
Już mamy koszt 7 tys. zł. 

Burmistrz P. Toczko odpowiedział, że i tak dąży się do ujednolicenia programów 
finansowych, aby właściwie można było sprawować nadzór. 

J. Antczak zapytał czy na stanowisko dyrektora zostanie ogłoszony konkurs? 

T. Siekierka odpowiedział, że zgodnie z obowiązującymi przepisami prawa jednostka musi 
mieć kierownika. Nie do niego należy decyzja w sprawie wynagrodzenia. Pracownicy zostaną 
przejęci przez nową jednostkę, a więc również i kierownik z dniem 1 stycznia przejdzie  
do nowej jednostki. Czy zostanie nadal to już decyzja Burmistrza. Jeśli chodzi o skutki 
finansowe to nigdy nie było wsparcia ze strony gminy.  Kadry, płace leżały po stronie 
MGOPS. Podjęte zostały działania powodujące likwidację stanowiska niepotrzebnego. Będzie 
tam potrzebne stanowisko księgowego.  

M. Kielich zapytał czy księgowy potrzebny jest na cały etat? 

T. Siekierka odpowiedział, że jeśli tylko księgowy, to nie, ale są też sprawy organizacyjne, 
bhp, będzie tego więcej. Nie moim zadaniem będzie organizowanie pracy jednostki. Byłbym 
ostrożny, czy pół etatu wystarczy. 

J. Antczak zapytał Radcę Prawnego K. Hoffmana czy musi być ogłoszony konkurs  
na stanowisko dyrektora. 

K. Hoffman odpowiedział, że zgodnie z przepisami jednostka musi przejąć wszystkich 
pracowników, łącznie z kierownikiem. 

J. Antczak zapytał czy dyrektor czy kierownik? 

K. Hoffman odpowiedział, że jeśli mieści się w przedziale wynagrodzeń, to zmiana 
stanowiska nie musi oznaczać wzrostu wynagrodzenia. 

B. Lida zapytała czy w punkcie, mówiącym o pieczęci nie powinien być wzór pieczęci? 

K. Hoffman odpowiedział, że nie jest wymagany. 
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B. Lida zapytała, czy Klub Samopomocy „Domek” będzie funkcjonował stale? On jest 
finansowany ze środków Wojewody. Co będzie, jeśli nie zostanie przyznana dotacja? 

T. Siekierka odpowiedział, że to będzie zależało od decyzji wojewody. Mamy prawo mieć 
nadzieję na przyznanie środków. W Klubie nie ma kadry zatrudnionej na umowę o pracę. 
Jeśli nie ma środków Klub nie będzie funkcjonował. 

Więcej pytań nie było.  

Przystąpiono do głosowania. 

Wynik głosowania. 

„za” jednogłośnie 

 

Ad. 2 Temat dotyczący problemów osób starszych omówił T. Siekierka. Wyjaśnił, że podjęta 
uchwała w sprawie przyjęcia szczegółowych warunków przyznania i odpłatności za usługi 
opiekuńcze i specjalistyczne usługi opiekuńcze z wyłączeniem specjalistycznych usług 
opiekuńczych dla osób z zaburzeniami psychicznymi oraz szczegółowych warunków 
częściowego lub całkowitego zwolnienia z opłat jak również tryb ich pobierania była trafioną 
uchwałą. Spowodowało to, że nie było rezygnacji ze świadczonych usług. Obecnie 
pracownicy socjalni przeprowadzili już wywiady środowiskowe i są zainteresowane osoby.  
W skali roku jest to 70 środowisk. Obecnie jest trochę mniej, ale jest to normalne. 
Zainteresowanie wzrasta w okresie zimowym. Prognozy są jednak niepokojące. 
Społeczeństwo się starzeje. Jest coraz więcej wniosków  o dom pomocy społecznej. Nie ma 
podstaw do odrzucenia wniosków. Dla gminy jest to duży koszt, ok. 2 tys. zł. 
 
M. Kielich zapytał czy dzieci nie mają obowiązku opieki nad rodzicem? 

T. Siekierka odpowiedział, że przeprowadzane są wywiady alimentacyjne, kiedy znane są 
adresy dzieci. Jeśli zamieszkują poza terenem gminy o pomoc proszone są inne ośrodki i jeśli 
spełnione jest kryterium dochodowe to obciążamy dzieci. Zawierana jest umowa i środki 
finansowe są wpłacane na konto pomocy społecznej. Są to jednak sporadyczne przypadki. 
70% pobiera się ze środków danej osoby, jeśli jest obowiązek alimentacyjny to od rodziny,  
a resztę pokrywa gmina. Był przypadek, że osoba posiadająca oszczędności zgodziła się 
płacić za pobyt w 100%. Później zgodę odwołała i odwołała  się od naszej decyzji do SKO. 
SKO uznało, że osoba ta miała do tego prawo i płacimy. 

M. Kielich stwierdził, że Radni głosowali za uchwałą, obniżającą koszty pomocy osobom 
starszym, po to, aby mogli oni pozostać w swoich domach. Jakim prawem mamy utrzymywać 
osobę, która ma swoje finanse. 

B. Lida odpowiedziała, że takie prawo daje ustawa. 

T. Siekierka podsumował, że dzieci nie można zmusić, aby opiekowały się rodzicami. Płacić 
mogą, jeśli spełniają kryterium dochodowe, a takich osób jest mało. 
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T. Siekierka zmieniając temat na bardziej optymistyczny wyjaśnił, że bardzo aktywny jest 
Klub Seniora. Osoby należące do Klubu nie myślą o pomocy, spotykają się, uczą. 
Zainteresowała się nimi nawet telewizja. Chcą stworzyć program mówiący o podejmowanych 
przez nich działaniach. Jest to coś pozytywnego. 

J. Antczak stwierdził, że w budżecie należy zaplanować środki dla seniorów  
np. na wycieczkę. 

Burmistrz p. Toczko wyjaśnił, że jest organizowany „wieczór seniora”, często wpływają 
wnioski z prośbą o dofinansowanie wydarzeń i zawsze coś otrzymują. 

T. Siekierka stwierdził, że również zawsze się o nich pamięta. 

A.Wenda zapytał o rozeznanie pracowników MGOPS na temat osób starszych i samotnych  
czy bezdomnych w związku ze zbliżającą się zimą. 

T. Siekierka odpowiedział, że pracownicy są ukierunkowani. Poprosił też, aby zgłaszać 
wszystkie przypadki do MGOPS . Posiadana lista jest konsultowana z policją. 

J. Antczak wyjaśnił, że temat dot. bezdomności w okresie zimowym będzie poruszony  
na następnej komisji. Zapytał dlaczego od października nie ma środków na prace społecznie 
użyteczne. 

T. Siekierka odpowiedział, że nie ma środków. W okresie letnim zgodnie z sugestią radnych 
miały być prowadzone prace na wsiach. 

J. Antczak zapytał jaki jest % środków przyznanych przez Urząd. 

T. Siekierka odpowiedział, że jest to 60% do 40%. 

Więcej pytań nie było.  

 

Spotkanie Komisji zakończono. 

Prot. E.K.K. 

 

 Przewodniczący Komisji 

/-/ Jan Antczak 

 

 


